
MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  9/ 2023  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Torstai 12.10.2023 klo 17:00 
Paikka: Virastotalon saunaosasto, Maaherrankatu 9–11, 50100 Mikkeli 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa 
 Jalkanen Tuuli 

Kauppinen Siiri 
 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian  
 Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi 
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen 
Siekkinen Miia-Marie 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 

Asiat: 
111 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 17:00. 
 
112 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
113 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Olivia Salminen ja Miia-Marie Siekkinen. 
 
114 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
115 § LAUSUNNOT LAUTAKUNNILLE 
Nuorisovaltuuston tavoitteena oli tässä kokouksessa saada tehtyä lausunnot lautakuntien talousarvioista. Jäsenet oli jo 
viikkoa aikaisemmin jaettu kolmeen ryhmään (1. Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, 2. Kasvatus- ja 
opetuslautakunta, 3. Kaupunkikehityslautakunta). Lautakuntien materiaalit oli jaettu kaikille ryhmille ja jäsenille 
etukäteen ennakkoluettavaksi. Kokouksessa työskenneltiin ryhmissä ja nostettiin esiin tärkeimmät asiat lautakuntien 
talousarvioista, josta lähdettiin rakentamaan lausuntoa. Lausunnot löytyvät liitteenä (liite 1).  

116 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että Kaupunginvaltuustossa oli pidetty iltakoulu ja tehty talousarvio valmistelua seuraavaa 
kokousta varten.  
 
Muissa lautakunnissa ei ollut vielä ehditty pitämään uusia kokouksia.  
 
Elsi Pelkonen kertoi, että hän oli ollut mukana KäPy-ryhmän kokouksessa, jossa hän oli myös nostanut esille 
kuplapeili asiaa. 
 
Anni Lahtinen ja Miia-Marie Siekkinen olivat olleet mukana Eloisan kokouksessa, jossa oli käsitelty nuorten 



mielenterveys asioita. Aiheina oli noussut esille päihteet, Välkkäri-toiminta.  
 
117 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 

• Anni Lahtinen nosti esille mikäli Nuvalla olisi kiinnostusta lähteä mukaan matalan kynnyksen höntsäpeli-
tapahtumaan. Jäsenet vaikuttivat kiinnostuneita asiasta, johon palataan. 

   
118 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään tiistaina 21.11.2023 klo 17:00 Virastotalon saunaosastossa. 

 
119 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 19:19. 



          MIKKELIN NUORISOVALTUUSTON LAUSUNNOT LAUTAKUNNILLE - KOKOUKSESTA 12.10.2023 
 

Nuorisovaltuuston lausunto hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan talousarviosta  
 
Kirjastot 
Nuorisovaltuuston mielestä Otavan ja Suomenniemen kirjastoja ei tule lakkauttaa. Kirjastojen 
lakkauttaminen on vastoin kaupungin arvoja. Nuorisovaltuuston mielestä ei ole oikein eikä järkevää 
lopettaa kirjastoja, joiden pyörittäminen ei vaadi resursseja niin paljon. Lakkauttamisesta ei synny 
henkilöstösäästöjä, vaan korvaaviin tehtäviin tarvitaan vähintään saman verran työntekijöitä. 

 
Nuorisopalvelut 
Nuorisovaltuuston mielestä Mikkelissä on toimiva, laaja ja monipuolinen nuorisotyö. Nuorisopalvelut 
ovat helposti saatavilla ja ne koetaan nuorten hyvinvointia edistävinä palveluina. Nuorten mielestä 
Mikkelissä on monipuoliset palvelut nuorisotyössä (koulunuorisotyö, etsivä nuorisotyö, alueellinen 
nuorisotyö, osallistava nuorisotyö, jne.) ja nuorta tuetaan myös monialaisesti ja palveluohjaus on 
sujuvaa.  
 
Ehkäisevään päihdetyöhön nuorisovaltuusto toivoo lisää panostusta ja resursseja. Nuorten mielestä 
tarvitaan toimiva taho, joka voi lisätä päihdetietoisuutta vanhempien, opettajien, opiskelijoiden ja 
oppilaiden keskuudessa. 
 
Liikuntapalvelut 
Nuorisovaltuuston mielestä on todella tärkeää, että kaupunki panostaa myös jatkossa matalan 
kynnyksen harrastustoimintaan peruskouluissa. Kaikki eivät halua harrastaa liikuntaa kilpailumielessä 
vaan osallistua toimintaan vapaamuotoisemmin. Nuorisovaltuusto pohti myös kaupungin uimahallien 
tilannetta. Jos toisen uimahallin aukioloaikoja leikataan tai kokonaan lakkautetaan, tulisi esimerkiksi 
uimaseurojen ja naisten ryhmien vuorot taata myös jatkossa heille. 

 
Nuorisovaltuuston lausunto kasvatus- ja opetuslautakunnan talousarviosta 
 
Nuorisovaltuuston mielestä on hienoa, että varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen toiminnassa 
huomioidaan hiilineutraaliustavoite esimerkiksi koulujen energiansäästössä. Kasvatus- ja 
opetuslautakunnan toiminta vaikuttaa muutoinkin osallistavalta ja inklusiiviselta, huomioiden 
lausunnossa kaikki nuoret kuntalaiset. 

 
Lukio 
On hyvä, että saatavilla on lähiopetuksessa lähes kaikki valtakunnalliset valinnaisetkin, mutta 
paikallisten valinnaisten tilanne on Mikkelin lukiossa melko huono ja rajoittunut kurssien määrä 
tarkoittaa turhan suuria ryhmäkokoja sekä opinto- ja kirjoitussuunnitelmien vaikeutumista.  

 
Mikkelin lukion tavoitteena on, että jokainen lukiolainen suorittaa vähintään yhden verkkokurssin 
lukuvuodessa. Tämä ei valitettavasti ole nuorisovaltuuston mielestä linjassa todellisuuden kanssa, sillä 
Muikku-verkkokursseille ilmoittautumista on vaikeutettu huomattavasti ja vaatii nykyään 
henkilökohtaisen ja perustellun luvan opinto-ohjaajalta sekä aineenopettajalta. 

 
Lukion kansainvälisyys, kuten Erasmus-projektit nähdään positiivisena asiana ja antaa paljon 
mahdollisuuksia opiskelijoille ja levittää myös samalla kansainvälisesti positiivista Mikkeli-kuvaa.  
On myös hienoa ja arvostettavaa, ettei lukion vakituisten aineenopettajien määrää vähennetä. 

 
Nuorisovaltuusto toivoo, että Mikkelin lukioon mahdollistettaisiin jokin erityislinja, mikä tekisi lukiosta 
entistä houkuttelevamman myös ulkopaikkakuntalaisille nuorille. Koska Mikkelissä on jäljellä enää 
yksi lukio, on ensiarvoisen tärkeää panostaa siihen.  

 



Perusopetus 
Saimaanportin yhtenäiskoulun valmistumiseen ollaan tyytyväisiä, ja laadukasta uutta koulua pidetään 
kannattavana investointina. On myös hienoa, että koulunkäynnin ohjaajien tarvetta kartoitetaan ja 
kun tarve on havaittu, säästöjä ei tehdä henkilöstöstä. Lasten ja nuorten tuen tarve ei ole vähentynyt, 
joten on erinomaista, jos koulunkäynnin ohjaajien paikoista ei karsita. 

 
Yläkoulujen Tet-jaksot pyörivät hyvin, paikat on helppo saada ja tarjoaa tettiläisille myönteisiä 
kokemuksia. Oppikirjat/muu irtaimisto ovat paikoittain huonokuntoisia peruskouluissa. On tärkeää, 
että oppilailla on laadukkaat ja ajan tasalla olevat opiskeluvälineet. 
 
Varhaiskasvatus 
Liikkuva lapsi -toiminta päiväkodeissa nähdään hyvänä asiana. On hienoa, että lapset totutetaan 
liikunnalliseen elämäntapaan jo nuorena ja heitä kannustetaan liikkumaan.  

 
Nuorisovaltuuston mielestä on ikävää, että perhepäivähoitopaikkoja lakkautetaan hoitajien 
eläköityessä.  Perhepäivähoito voi mahdollistaa kodinomaisen hoitoympäristön, mikä tukee lasten 
hyvinvointia paljon paremmin kuin ryhmäkooltaan suurehko päiväkoti. 

 
 Nuorisovaltuuston lausunto kaupunkikehityslautakunnan talousarviosta 

     
Koulukeskukset, tilat ja investoinnit 
Nuorisovaltuuston mielestä Rouhialan koulun lakkautus on huono asia. Oppilaiden koulumatkat 
pitenevät huomattavasti ja Rouhialan asuinalueen houkuttelevuus vähenee.  
 
Nuorisovaltuuston mielestä on hyvä asia, että kaupunki panostaa päiväkoteihin ja kouluihin. Tasa-
arvoisuus pitää kuitenkin muistaa ja huomioida päätöksenteossa. Peruskoulut ja päiväkodit ovat 
saaneet hyvin rahoitusta viime vuosina ja sama suhtautuminen pitäisi olla myös toisen asteen 
oppilaitosten investoinneissa ja rahoituksessa. 
 
Kesätyörahat 
Nuorisovaltuuston mielestä ei ole järkevää säästää kesätyörahoista. Kesätyöt ovat erittäin tärkeä 
asia nuorelle oman kasvun ja kehityksen kannalta. Kesätöiden kautta nuori oppii ottamaan 
vastuuta ja saa mahdollisuuden olla osana yhteiskuntaa. 

 
Julkinen liikenne 
Julkisen liikenteen vuoroja ei tulisi karsia, sillä muuten syrjäseuduilla asuvien nuorten 
mahdollisuus päästä harrastuksiin vaikeutuu. Jokaiselle nuorelle tulisi taata tasavertaiset 
harrastusmahdollisuudet.  
 
Lentokenttä 
Mikkelin lentokenttä on nuorisovaltuuston mielestä edelleen valtava rahasyöppö. 
Nuorisovaltuusto tahtoo, että kaupunki priorisoisi enemmän hyödyllisiä kohteita, jotka 
vaikuttavat useamman kuntalaisen elämään ja hyvinvointiin.   
 

 


